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PS 20/45 Godkjenning av protokoll fra kommunestyrets møte 
21.04.2020 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
Protokollen godkjennes. 
 
 

PS 20/46 Klage: Detaljreguleringsplan for Olberg I, II og Kroken 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
I medhold av plan- og bygningslovens §§ 12-12 og 1-9 tas innkommet klage dels til følge. 
 
Kommunestyret i Sørums vedtak av reguleringsplan for Olberg 1, 2 og Kroken av 11.12.2019 
opprettholdes med følgende endringer: 
 
Reguleringsbestemmelse 2.2.4 c) endres i sin helhet til følgende ordlyd:  
 

Eiendommer tilhørende Olbergvegen sikres adkomst over BKS2 når dette feltet 
opparbeides. 

 
I plankartet endres byggegrensen i felt BKS2 fra 4 til 10 meter mot gnr. 315 Bnr. 26. 
 
Klagesaken oversendes Fylkesmannen i Oslo og Viken for endelig behandling av klage. 
 
Klagen gis ikke oppsettende virkning, jf forvaltningsloven § 42.  
 
 

PS 20/47 Årsrapport om skatteinnfordringen 2019 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
1. Årsrapport om skatteinnfordringen 2019 for Nes kommune tas til orientering 

2. Kontrollrapport for 2019 vedrørende skatteoppkreveren i Nes kommune tas til orientering. 
 
 

PS 20/48 Energirapport 2019 Kommunale formålsbygg 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyrets vedtak (26 stemmer): 
 
«Årsrapport Energiforbruk 2019» legges til grunn ved vurdering av all bruk av kommunens 
formålsbygg.  
 



Rådmannen bes vurdere tiltak i forbindelse med Handlingsprogram med budsjett 2021 og 
økonomiplan 2021-2024. 
 
 
Behandling: 
 
Forslag: 
 

«Årsrapport Energiforbruk 2019» legges til grunn ved vurdering av all bruk av kommunens 
formålsbygg.  
 
Rådmannen bes vurdere tiltak i forbindelse med Handlingsprogram med budsjett 2021 og 
økonomiplan 2021-2024. 

 
Representanten Ole Andreas Sørli-Sidselssønn fremmet følgende alternative forslag til punkt 2 på 
vegne av Venstre: 
 

Rådmannen bes vurdere tiltak i forbindelse med rullering av tiltaksdelen for 
kommunedelplanen for Klima-, energi og miljø 2019-2020. 

 
Votering: 
 
Første punkt i formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
Repr. Sørli-Sidselssønns forslag ble satt opp mot punkt 2 i formannskapets innstilling. Repr. Sørli-
Sidselssønns forslag fikk 9 stemmer (4 H, 2 MDG, 2 SV/R, 1 V) og falt; formannskapets innstilling 
ble vedtatt med 26 stemmer. 
 
 

PS 20/49 Vedtak: Forutsigbarhetsvedtak - Bruk av utbyggingsavtaler 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven av 2008 kapittel 17 vedtar Kommunestyret følgende 
overordnede prinsipper for bruk av utbyggingsavtaler i Nes kommune:   
 
Geografisk avgrensning  
Nes kommunes forventninger til inngåelse av utbyggingsavtaler gjelder hele Nes kommune, når en 
eller flere forutsetninger om avtaleinngåelse for øvrig er til stede. 
  
Avtalens innhold  
Utbyggingsavtaler kan brukes innenfor forhold som vedrører det kommunen har gitt bestemmelser 
om i arealdelen til kommuneplan eller reguleringsplan. For Nes kommune vil det være aktuelt med 
utbyggingsavtale for:  
 
• Teknisk infrastruktur 
• Blå/grønn infrastruktur  
• Andre tiltak som er nødvendige for gjennomføring av planvedtak 
• Organisatoriske tiltak  
• Utbyggingstakt 
• Boligpolitiske tiltak og bygningers utforming 
 
Hovedprinsipp for kostnadsfordeling 
Utbyggingsfelt skal som hovedregel selv bære alle kostnadene med tilrettelegging av intern og 
ekstern teknisk og blå/grønn infrastruktur. Ved alle typer utbygging i hele Nes kommune, skal 
kommunalteknisk infrastruktur med nødvendige tilknytninger og sammenkoblinger til eksisterende 
infrastruktur bekostes av utbygger. 



 
Avtalen kan også gå ut på at grunneier eller utbygger skal besørge, eller helt eller delvis bekoste, 
tiltak som er nødvendige for gjennomføringen av planvedtak. Slike tiltak må stå i rimelig forhold til 
utbyggingens art, omfang og forpliktelser etter avtalen. Kostnadene som belastes utbygger eller 
grunneier til tiltaket, må stå i forhold til den belastning den aktuelle utbygging faktisk medfører.  
 
Utbygger kan ikke bekoste sosial infrastruktur (skole, sykehjem, barnehage eller tilsvarende 
tjenester). 
 
Aktuelle kommunale dokumenter 
Følgende dokumenter gir føringer for framtidige utbyggingsavtaler: 
Kommuneplanens arealdel og samfunnsdel 
Kommuneplanens handlingsdel - økonomiplan og budsjett 
Kommunedelplaner 
Relevante reguleringsplaner 
Temaplaner 
De til enhver tid gjeldende kommunale tekniske standarder til infrastruktur 
 
Kommunen har som mål å vedta Helhetlig boligstrategi og et boligbyggeprogram. Disse vil også gi 
føringer for utbyggingsavtaler etter et vedtak av kommunestyret.  
 
Nes kommune skal legge til rette for bruk av mva-kompensasjon i utbyggingsavtaler der private skal 
bygge infrastruktur som senere skal overtas av kommunen. Rådmannen bes legge frem sak om 
alternative former for bruk av justeringsmodellen. 
 
 

PS 20/50 Mattilsynets vedtak etter tilsyn 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
Beslutning om etablering av ny hovedvannledning fra Rånåsfoss for å avhjelpe reservevann og 
legge til rette for mulig fremtidig hovedforsyning utsettes. Det er ønskelig at denne saken behandles 
parallelt med sak om avklaring vedrørende fremtidig vannforsyning i Nes. Ettersom sak om fremtidig 
vannforsyning er en svært viktig sak og omfattende sak og det er behov for dialog mellom involverte 
parter så utsettes behandling av begge saker til høsten 2020. 
 
 
Behandling: 
 
Forslag: 
 
Formannskapets innstilling: 
 

Det vises til pålegg fra Mattilsynet om å sørge for tilfredsstillende forsyning av reservevann 
innen 20.8.2020 jf. brev datert 18.10.2019.  
 
1. Ny hovedvannledning fra Rånåsfoss etableres snarest mulig for å avhjelpe reservevann 
og legge til rette for mulig fremtidig hovedforsyning. 
 
2. Rådmannen bes om å fremme politisk sak når økonomiske konsekvenser og/eller andre 
forhold krever avklaringer. 
 
3. Planlegging og gjennomføring av vannforsyning i Rånåsfossområdet gis prioritet for 
samsvar med pålagte krav og utbygging i området og gevinst ved samtidige vann- og 
avløpstiltak. 

 



Representanten Tove Nyhus fremmet følgende forslag på vegne av forhandlingsutvalget: 
 

Beslutning om etablering av ny hovedvannledning fra Rånåsfoss for å avhjelpe reservevann 
og legge til rette for mulig fremtidig hovedforsyning utsettes. Det er ønskelig at denne saken 
behandles parallelt med sak om avklaring vedrørende fremtidig vannforsyning i Nes. 
Ettersom sak om fremtidig vannforsyning er en svært viktig sak og omfattende sak og det er 
behov for dialog mellom involverte parter så utsettes behandling av begge saker til høsten 
2020. 

 
Votering: 
 
Repr. Nyhus’ utsettelsesforslag ble enstemmig vedtatt. 
Formannskapets innstilling ble dermed ikke behandlet. 
 
 

PS 20/51 Ullensaker kommunes uttreden av DGI 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
Forslag til avtale om Ullensakers uttreden av selskapet godkjennes, se vedlegg. 
 
 

PS 20/52 Ny hall på Auli - avklaring av plassering 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyrets vedtak (24 stemmer): 
 
Det vises til pågående arbeid med reguleringsplan for Auli skole og utvidelse Auli skole. Ny hall, 
som skal bygges av Haga IF, tillates oppført i henhold til alternativ 1 i saksframlegget. Dette er den 
plasseringen som best ivaretar kommunes samlede situasjon både for idrett og fremtidig 
skoleutbygging. 
  
Kostnadene ved å utbedre utearealer stipulert i henhold til alternativ 1 vil bli tatt av Nes kommune. 
Haga If samlede behov for kommunal støtte 18 mill vil bli i varetatt med dette vedtaket. 
Korrigeringer som en konsekvens av vedtaket tas i behandling av første tertial.. 
  
Det skal jobbes med mål om byggestart mars 2021. 
 
 
Behandling: 
 
Forslag: 
 
Formannskapets innstilling: 
 

Det vises til pågående arbeid med reguleringsplan for Auli skole og utvidelse Auli skole. Ny 
hall, som skal bygges av Haga IF, tillates oppført i henhold til alternativ 1 i saksframlegget. 
Dette er den plasseringen som best ivaretar kommunes samlede situasjon både for idrett og 
fremtidig skoleutbygging. 
  
Kostnadene ved å utbedre utearealer stipulert i henhold til alternativ 1 vil bli tatt av Nes 
kommune. 
Haga If samlede behov for kommunal støtte 18 mill vil bli i varetatt med dette vedtaket. 
Korrigeringer som en konsekvens av vedtaket tas i behandling av første tertial.. 



  
Det skal jobbes med mål om byggestart mars 2021. 

 
Representanten Kjell Jevne fremmet følgende forslag på vegne av Høyre: 
 

Det vises til pågående arbeid med reguleringsplan for Auli skole og utvidelse Auli skole. Ny 
hall, som skal bygges av Haga IF, tillates oppført i henhold til alternativ 3 i saksframlegget. 
Dette er den plasseringen som best ivaretar nærmiljøet og Auli skoles behov nå og for 
fremtiden.  
Berørte aktivitetsområder erstattes.  
Nes kommune dekker merkostnadene for alternativ 3 i forhold til alternativ 1  
Vedtak om finansiering utsettes. Dette vurderes helhetlig i forbindelse med budsjett 
2021/økonomiplan 2021-2024. 

 
Representanten Ole Andreas Sørli-Sidselssønn fremmet følgende forslag på vegne av Venstre: 
 

1. Til posisjonens forslag:  
 
Setninga «Dette er den plasseringen som best ivaretar kommunes samlede situasjon både 
for idrett og fremtidig skoleutbygging.» strykes. 
 
2. Endringsforslag, til Høyres forslag: 
 
Merkostnadene ved å utbedre utearealer stipulert i henhold til valgte alternativ for plassering 
av hall ved Auli skole vil bli tatt av Nes kommune. Haga IFs samlede behov for kommunal 
støtte på 18 millioner kroner skal ivaretas med dette vedtaket. Korrigeringer som en 
konsekvens av vedtaket tas i behandling av første tertial. 

 
Votering: 
 
Repr. Jevnes forslag ble satt opp mot formannskapets innstilling. Repr. Jevnes forslag fikk 11 
stemmer (4 H, 2 MDG, 2 SV/R, 1 V, 1 TSL, 1 KRF) og falt. Formannskapets innstilling ble vedtatt 
med 24 stemmer. 
Repr. Sørli-Sidselssønns forslag punkt 1 fikk 9 stemmer (4 H, 1 KRF, 2 MDG, 1 TSL, 1 V) og falt. 
Repr. Sørli-Sidselssønns forslag punkt 2 bortfalt fordi repr. Jevnes forslag falt. 
 
 

PS 20/53 Endring av representant til styringsgruppe Vannområde 
Øyeren 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Ordføreren foreslo å trekke saken, og dette ble enstemmig vedtatt. 
 
 

PS 20/54 Valg av kandidater til verv som skjønnsmedlemmer for 
perioden 2021-2025 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
Nes kommunestyre foreslår følgende kandidater til verv som skjønnsmedlemmer for perioden 2021-
2025: 
 
Etternavn Fornavn Fødselsår 



Halvorsen Gunnar 1960 
Hepsø Linda 1979 
Olsen Tormod K. 1956 
Thode Helle 1973 
Tveter Dag Donald 1952 
Åslund Rune 1957 
Madsen Casper 1985 
Wold Marius C. 1973 
Udnes Heidi 1986 
Gundersen  Rolf Vegard 1973 
Risvik-Jellum Mari  1979 
Ramstad Arild 1945 
Støverud Espen 1975 
Bue Trude 1975 
Løvaas Magne 1976 
Sokalska Ewa 1977 
 
 
 

PS 20/55 Interpellasjon fra SV/Rødt - barnetrygd 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyrets vedtak (30 stemmer): 
 
Rådmannen bes vise hvilke økonomiske budsjettkonsekvenser forslaget kan gi ved fremlegg av 
budsjettet 2021, samt vurdere effekten av forslaget i forhold til lovens allerede strenge krav til 
individuelle vurdering. 
 
 
Behandling: 
 
Forslag: 
 
Interpellanten Idun Eriksen fremmet følgende forslag på vegne av SV/Rødt: 
 

Barnetrygd holdes utenfor inntektsgrunnlaget når man behandler søknad om sosialhjelp i 
Nes kommune. Virkning fra 01.06.2020. 

 
Representanten Marius Torgersen fremmet følgende forslag på vegne av Senterpartiet og 
Arbeiderpartiet: 
 

Rådmannen bes vise hvilke økonomiske budsjettkonsekvenser forslaget kan gi ved 
fremlegg av budsjettet 2021, samt vurdere effekten av forslaget i forhold til lovens allerede 
strenge krav til individuelle vurdering. 

 
Votering: 
 
Forslagene ble satt opp mot hverandre. Repr. Eriksens forslag fikk 5 stemmer (2 SV/R, 1 V, 2 MDG) 
og falt; repr. Torgersens forslag ble vedtatt med 30 stemmer. 
 
 
 
Interpellasjon/svar: 
 



Spørsmål fra repr. Idun Eriksen: 
 
- Er Ordfører enig i at Nes kommune må endre praksis når familier med vedvarende lavinntekt 
søker om sosialhjelp, slik at et såpass usosialt kutt som å inntektsberegne barnetrygden fjernes? 
- Er ordføreren enig i at de som allerede har lite, må skjermes fra å ende med enda mindre pga 
dagens praksis med å inntektsberegne barnetrygden? 
- Er Ordfører villig til å støtte et forslag om at kommunen ikke lenger skal beregne barnetrygd som 
inntekt ved utbetaling av sosialstønad? 
 
Ordførerens svar: 
 
I stor grad følger norske kommuner statens veiledende normer for nivået på økonomisk sosialhjelp.  
Jf . at økonomisk sosialhjelp er en kommunal ytelse som dekkes over kommunebudsjettet. 
 
Innen rammen av i stor grad å følge statens normer, gjør kommunene vanligvis et valg vedr 
barnetrygd.  Enten gjør man som Nes kommune og regner barnetrygd som inntekt, men opererer 
da med at det ved sosialhjelpsutmålingen gis et tillegg pr barn som svarer til hva som gis i 
barnetrygd.  Eller så regner man ikke barnetrygden som inntekt, men gir da ved utmålingen et 
barnetillegg som ligger under hva barnetillegget er på i de kommunene som regner barnetrygden 
som inntekt.  Ut fra dette kommer ikke barnefamiliene annerledes ut med hensyn til hva de har å 
leve for om barnetrygden regnes som inntekt eller ei. 
 
Når det skjer statlig tilsyn om sosialhjelpen, er det relativt vanlig at tilsynet fokuserer på graden av at 
det tas tilstrekkelig individuelle hensyn når NAV kontoret utmåler nivået på sosialhjelpen til 
barnefamilier.  Herunder at det tas hensyn til barn og unges behov for deltakelse i fritidsaktiviteter. 
At tilsynet ofte vinkles slik henger blant annet sammen med at det mer er den individuelle 
beregningen en om barnetrygden regnes som inntekt som er avgjørende for hva den enkelte familie 
får i økonomisk sosialhjelp.  
 
 

PS 20/56 Interpellasjon fra Venstre - LHL-sykehuset 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyrets vedtak (27 stemmer): 
 
Ordføreren følger opp dette i aktuelle fora slik at kommunene på Øvre Romerike sammen kan bidra 
til en bedre løsning for befolkningen. Ordføreren bes ved en senere anledning rapportere til 
kommunestyret om hva som blir gjort. 
 
 
Behandling: 
 
Forslag: 
 
Interpellanten Ole Andreas Sørli-Sidselssønn fremmet følgende forslag på vegne av Venstre: 
 

Ordføreren følger opp dette i aktuelle fora slik at kommunene på Øvre Romerike sammen 
kan bidra til en bedre løsning for befolkningen. Ordføreren bes ved en senere anledning 
rapportere til kommunestyret om hva som blir gjort. 

 
Votering: 
 
Repr. Sørli-Sidselssønns forslag ble vedtatt med 27 mot 8 (5 SP: Marius Togersen, Vivian Wahl, 
Tom Roterud, Simen Roterud, Sverre Rimstad, 2 AP: Jarle Skolbekken, Anne Grethe Tømte), 1 
TSL) stemmer. 
 
 



Interpellasjon/svar: 
 
Interpellasjonen inneholdt ingen spørsmål til ordføreren, men ordføreren ga følgende kommentarer: 
 
Det jobbes fortsatt med intensjonsavtalen som er laget mellom LHL og Ahus og som forelå tidligere 
i år. Partene har ikke konkludert i forhold til denne avtalen som gjelder å få overført hjertepasienter/ 
PCI(utblokking av kransarterier) og mulig annen kirurgi til LHL sykehuset. 
  
Ved siden av det som kan følge av utfallet av arbeidet med intensjonsavtalen, har LHL sykehuset 
og Ahus inngått en avtale om at LHL sykehuset skal levere kompleks rehabiliteringstjeneste, 
herunder i forhold til lunge pasienter. 
 
Ut fra de to avsnittene ovenfor, kan man konkludere med at LHL sykehuset får levere 
sykehustjenester til Ahus, men at det fortsatt er usikkert hvor stor en slik leveranse skal bli.  
 
I forbindelse med CV19 pandemien ble det laget en avtale som stilte deler av LHL sykehuset til 
rådighet for avlastning for Ahus i forbindelse med pandemien.  Spørsmålet om det faktisk skal bli 
slik bruk av LHL sykehuset er nå til vurdering hos Helse Sør øst.  
 

PS 20/57 Interpellasjon fra Venstre, MDG og SV/Rødt - reduserte 
godtgjøringer for politikere 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyret fattet ikke noe vedtak i saken. 
 
 
Behandling: 
 
Forslag: 
 
Interpellanten Ole Andreas Sørli-Sidselssønn fremmet følgende forslag på vegne av Venstre, MDG 
og SV/Rødt: 
 

1. Politiker-godtgjøring i Nes kommune fryses oppad til nivå for stortingsrepresentanter av 1. 
mai 2019. 
2. Godtgjøring for alle  politiske  verv  og  møter  i Nes  kommune  reduseres  med  20%  for 
perioden mai 2020 -mai 2021. 

 
Votering: 
 
Forslaget fikk 7 stemmer (3 FRP: Nyhus, Steffenrud, Gustavsen, 1 V, 2 MDG, 2 SV/R) og falt. 
 
 

PS 20/58 Muntlig spørretid i kommunestyrets møte 19.05.2020 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Representanten Ståle Kjones spørsmål: 
 
Hvilke sikkerhetsvurderinger er gjort, og hvilke sikkerhetstiltak er innført, i forbindelse med 
etableringen av usikrede, trådløse nettverk på f.eks. rådhuset i Nes kommune? Har Nes kommune 
etablert tilsvarende usikrede, trådløse nettverk andre steder enn i rådhuset? 
 
Ordførerens svar: 
 



Det er riktig at det trådløse nettverket som er tilgjengelig for politikere og gjester er usikret. Dette er 
et såkalt offentlig nett tilsvarende det man finner på flyplasser og andre offentlige steder, som tilbys 
som en gratis tjeneste til innbyggere og andre besøkende.  
Kommunens ansatte bruker i utgangspunktet sikrede nettverk i sin tjenesteproduksjon på 
kommunale lokasjoner. Det brukes løsninger for kryptering når kommunale PC-er benyttes på 
usikrede nettverk som det kommunale gjestenettet eller på hjemmekontor.  
Hvorvidt kommunikasjon til og fra en datamaskin er sikker eller ikke, er avhengig av programvaren 
man bruker. Det er altså programvaren på PC-en, iPaden, og så videre som ivaretar sikkerheten, 
ikke det trådløse nettverket. For eksempel: Hvis man logger seg på nettbanken, vil informasjonen 
både være kryptert, og man vil ha logget seg på sikkert gjennom ID-porten med to-faktor 
autentisering. 
Dersom sensitive opplysninger skal distribueres til og behandles av politikere, bør altså 
programvaren ivareta sikkerheten. Med innføringen av nytt saks- og arkivsystem denne høsten, vil 
dette blir mye enklere å ivareta enn i dag. 
Sikkerhets- og risikovurdering av DGIs løsninger gjøres fortløpende av IKT sikkerhetsutvalget i 
Gardermoregionen. 
Det usikrede nettverket er tilgjengelig i alle kommunale bygg som har trådløst nett, men som 
tidligere nevnt brukes i utgangspunktet ikke dette på kommunale PC-er. Hvis kommunale PC-er 
bruker dette nettet eller andre usikre nett er datatrafikken kryptert.  
 
 

PS 20/59 Elevundersøkelsen 2019-20 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 19.05.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
1. Elevundersøkelsen tas til orientering og legges til grunn for å videreutvikle gode læringsmiljøer på 
alle grunnskoler. Rådmannen bes å arbeide videre med å følge opp skolenes fokusområder fra 
møter i SMU (skolemiljøutvalg) høsten 2019, Plan for sosial læring og livsmestring 2019-2022, 
effektiv bruk av sosialpedagogisk ressurs og kommunens prosedyrer i mobbesaker (jf. 
Opplæringsloven §9a). 
 
2. Rådmannen bes fremme orienteringssak til hovedutvalget i septembermøtet. Her skal utvalget 
orienteres hvis det er punkter fra resultatoppfølgingen som ikke har blitt gjennomført i et eller flere 
ledd og/eller steder. Det skal også orienteres om hvilke funn og tiltak som totalt sett er gjort ved 
Nes-skolene. Rapporten anonymiseres med  hensyn til hvilke skoler det er snakk om. 
 
Saken fremmes som ordinær sak med forslag til vedtak for videre arbeid med skolemiljø i Nes. 
 
3. Rådmannen bes vurdere og fremme til politisk behandling mulige tiltak for å styrke rekrutteringa 
av fagpersoner til Nes-skolen.  
 
4. Rådmannen bes vurdere og fremme til politisk behandling mulighet for filtrering av applikasjoner 
og innhold på nett som ikke er formålstjenlig med digitale skoleverktøy.   
 
 


